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I N T E R W E N C J A  

 

Na podstawie art. 19 ust. 1 i 20 ustawy z dnia 9 maja 1996 roku o wykonywaniu mandatu posła  

i senatora (Dz. U. 1996 Nr 73 poz. 350 z późn. zm.) zwracam się z interwencją w sprawie usunięcia 

niebezpiecznych odpadów ze składowiska w Łaniętach. 

 

Problematyczne składowisko niebezpiecznych odpadów w Łaniętach od wielu lat stanowi poważne 

zagrożenie dla środowiska oraz zdrowia okolicznych mieszkańców. W ostatnim czasie mieliśmy do 

czynienia z dużym pożarem na tym terenie. W sprawie usunięcia tych odpadów ponownie zwrócili się do 

mnie zaniepokojeni obywatele, którzy obawiają się o swoje życie i już odczuwają negatywne skutki 

bliskiego sąsiedztwa tej „tykającej bomby ekologicznej”. 

 

W czerwcu 2020 roku skierowałam do Pana Starosty pismo interwencyjne, w którym prosiłam  

o informacje odnośnie do planowych działań władz powiatu, aby zalegające w Łaniętach niebezpieczne 

odpady zostały jak najszybciej usunięte. W otrzymanej 25 czerwca odpowiedzi Pan Starosta przekazał, że 

spółce Profit Duo zostało cofnięte zezwolenie na składowanie odpadów, a powiat, korzystając  

z przewidzianego ustawą o odpadach trybu, przejął odpowiedzialność za usunięcie i gospodarowanie 

odpadów. Stanowisko zostało potwierdzone przez Wojewódzki Inspektorat Środowiska, który 20 maja 

2020 r. zwrócił się do Pana Starosty z prośbą o jak najszybsze podjęcie stosownych działań. Ponadto  

w przekazanym piśmie Pan Starosta poinformował mnie, że władze powiatu przeanalizują możliwości 

pozyskania środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na ten cel,  

a następnie w ramach zamówienia publicznego zostanie wyłonią wykonawcę usługi usunięcia odpadów. 

 

Od otrzymania powyższej odpowiedzi minęły niemalże trzy lata, a sytuacja w Łaniętach wcale nie 

uległa poprawie, o czym świadczy nie tylko pożar, z którym dzielnie walczyli strażacy, ale także 

dolegliwości, z którymi mierzą się na co dzień okoliczni mieszkańcy. Opowiedzieli mi o uciążliwym zapachu 

oraz poważnych problemach zdrowotnych, przez które nie mogą normalnie funkcjonować. 

 

Szkodliwe odpady i beczki z chemikaliami nadal nie są skutecznie zabezpieczone, co powoduje, że 

przedostają się do środowiska. Bezczynność władz powiatu, na których spoczywa teraz obowiązek 

usunięcia składowiska, słusznie bulwersuje mieszkańców. Dlatego pragnę dowiedzieć się, co dokładnie  

w ciągu ostatnich lat zostało w tej kwestii zrobione. Ten temat pojawił się podczas ostatniej sesji Rady 

Powiatu Kutnowskiego, kiedy to Pan Starosta zapowiedział złożenie stosownego wniosku  
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o dofinansowanie likwidacji zalegających w Łaniętach odpadów. W tym momencie nasuwa się pytanie, 

dlaczego nie zostało to zrobione odpowiednio wcześniej. 

 

W związku z powyższym zwracam się z prośbą o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 

 

1. Czy powiat kutnowski składał jakiekolwiek wnioski o dofinansowanie usunięcia niebezpiecznych 

odpadów w Łaniętach ze względu na zagrożenie dla życia lub zdrowia ludzi lub środowiska  

w przeciągu ostatnich trzech lat? Jeśli tak, to proszę o przedstawienie stosownych dokumentów 

w tej sprawie. A jeśli nie, to proszę o przekazanie wyjaśnień niepodjęcia takiego działania. 

2. Kiedy powiat kutnowski ma zamiar skierować wniosek o powyższe dofinansowanie? 

3. Czy władze powiatu mają wiedzę, jakie dokładnie odpady i chemikalia są składowane w Łaniętach 

i jaki mają wpływ na środowisko oraz zdrowie mieszkańców? Proszę o przedstawienie wszystkich 

danych w tym zakresie. 

4. Czy do tej pory były przeprowadzane kolejne kontrole i analizy niebezpiecznego składowiska 

odnośnie do jego zawartości i wpływu na środowisko oraz zdrowie mieszkańców? 

5. Dlaczego do tej pory odpady nie zostały odpowiednio zabezpieczone? 

6. Jak przedstawia się dotychczasowa korespondencja ze stosownymi instytucjami, m.in. 

Wojewódzkim Inspektoratem Ochrony Środowiska, w sprawie składowiska odpadów  

w Łaniętach? Proszę o jej przekazanie. 

7. Jakie działania ma zamiar podjąć powiat kutnowski, aby bezzwłocznie usunąć zalegające  

w Łaniętach niebezpieczne odpady? 

8. Czy teren wokół problematycznego składowiska jest bezpiecznym miejscem do codziennego 

życia mieszkańców? Czy ze względu na istniejące zagrożenie nie jest konieczna ich ewakuacja? 

 

Proszę o przesłanie odpowiedzi na adres mailowy Paulina.Matysiak@sejm.pl oraz 

biuro@paulinamatysiak.pl  w ciągu 14 dni od wpłynięcia pisma, zgodnie z art. 20. ust. 2 ustawy z dnia 9 

maja 1996 r. o wykonywaniu mandatu posła i senatora (Dz. U. 1996 Nr 73 poz. 350 z późn. zm.) 

 

Z wyrazami szacunku 
 

 
  Posłanka na Sejm 
 Rzeczypospolitej Polskiej 

   Paulina Matysiak 
 

            / dokument podpisany elektronicznie / 
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